

English

Punishment for embezzlement of public money

According to the text of article (112) of the new Palestinian draft penal code, the crime of embezzlement is considered a felony either in its simple form or in its aggravated form.

contribution funds left

The money left is the money that the owner abandoned his physical and moral possession of his will and the money transferred from the moment he was abandoned becomes unowned, and therefore it is not suitable to be stolen if someone seized him, he is not considered a theft.

Legal citizen: It is determined by law for a person other than his or her public home for a reason related to his or her person, such as that of the guardian of the minor, the citizen of the agent of the absent and missing, and the Public Prosecutor's Office, and this is not the case for disputes relating to their movable property or their rights and financial obligations.

Theft in a means of transport means: The purpose of the project is to protect and secure land, sea and air transport, especially as the victim may not have the opportunity at the time of the theft to appeal to the police.

عربي

عقوبة جريمة اختلاس المال العام

طبقاً لنص المادة (112) من مشروع قانون العقوبات الفلسطيني الجديد جريمة الاختلاس تعتبر جناية سواء في صورتها البسيطة أو صورتها المشددة.

الأموال المتروكة

المال المتروك هو الذي تخلى عنه مالكه عن حيازته المادية والمعنوية بإرادته ويصبح المال المنقول منذ لحظة التخلي عنه غير مملوك لأحد، وبالتالي لا يصلح أن يكون محلاً للسرقه، فإذا استولى عليه شخص ما فإنه لا يُعد سارقاً.

المواطن القانوني: هو الذي يحدده القانون لشخص خلاف موطنه العام لسبب يتعلق لشخصه، كمواطن الولي للقاصر، ومواطن الوكيل للغائب والمفقود، والنيابة العامة للإدارة العامة، ويكون ذلك بشأن المنازعات المتعلقة بأموالهم المنقولة أو حقوقهم والتزاماتهم المالية.

السرقه الواقعة في إحدى وسائل النقل: ولقد هدف المشروع من وراء هذا التجريم حماية وتأمين المواصلات البرية والبحرية والجوية، وخاصة وأن المجني عليه من الركاب قد لا يتاح لهم وقت وقوع السرقه فرصة الاستغاثة برجال الشرطة.